
 

JAK POZNAT, ŽE NEŽIJETE SVŮJ ŽIVOT 

(a co s tím dělat) 

 

Možná jste to už někdy cítili... 

Život běží, dny se střídají, plníte své povinnosti, jste „rozumní“, snažíte se být vděční za to, co 

máte… ale někde uvnitř se ozývá tichý hlas. Hlas, který říká: 

Takhle přece neměl vypadat můj život. 

Tohle přece nejsem já. 

Žiju vůbec svůj příběh? 

Pokud vám to zní povědomě, nejste sami. A nejste v tom ani špatní, ani rozbití. Jen jste se možná 

trochu odpojili. Od sebe. Od své skutečné cesty. 

 

A právě o tom je tento krátký průvodce. Pomůže vám poznat, jestli jste se vzdálili vlastnímu životu 

– a jak se k němu můžete vrátit. 

  



 

5 SIGNÁLŮ, ŽE NEŽIJETE SVŮJ ŽIVOT 

 

1. Všechno je „v pořádku“, ale uvnitř je prázdno. 

Lidé by možná řekli, že se vám daří. Ale vy se ráno probouzíte bez radosti, bez očekávání, s 

myšlenkou „zase to samé“. Všechno funguje – jen vy tam nejste. 

2. Jste pořád unavení, i když byste vlastně neměli být. 

Spánek nepomáhá. Dovolená nepomáhá. Často to není únava těla, ale únava duše, která ztratila 

směr a smysl. 

3. Závidíte lidem, kteří září. 

Nebo vás dráždí. Možná je trochu soudíte – „má to lehčí“, „nemá děti“, „je nezodpovědná“… 

Ale někde hluboko víte: já bych taky chtěl/a takhle žít. 

4. Nevíte, co chcete – jen že tohle ne. 

Není to špatné, ale ani dobré. Cítíte se jako v přechodné stanici, která se měla změnit na cestu – 

ale místo toho se stala vaší adresou. 

5. Často myslíte na „až někdy“. 

Až budou děti větší. Až si odpočinu. Až budu mít víc času. Až mě někdo uzná. Jenže to „až“ se 

stále posouvá. Až nakonec zjistíte, že jste žili jen přípravu. Ne život. 

  



 

A CO TO VŠECHNO DĚLÁ S VAŠÍM ŽIVOTEM? 

 
Možná si říkáte: No jo, ale co s tím? Jenže právě to, co cítíte – prázdno, únava, zmatek – má své 

následky. A ty se projevují ve všech klíčových oblastech vašeho života. 

ZDRAVÍ A ENERGIE 

Tělo zpomaluje, hlava zrychluje. Ráno vstáváte unavení, i když jste spali. Káva už není radost, ale 

nutnost. Cítíte, že jen fungujete, ale nežijete. A únava neodchází, ani když odpočíváte. To není 

slabost. Je to moudrost těla, které říká: „Zastav se. Tohle nejsi ty.“ 

FINANCE A SEBEREALIZACE 

Děláte spoustu věcí, ale výsledky neodpovídají vynaložené energii. Peníze buď nepřicházejí, 

nebo se rozplynou dřív, než se ohřejí na účtu. Chybí vám jasný směr, vize, pocit „tohle je ono“. 

Často nevíte, kde je vaše místo, co je vaše cesta – a pak se těžko tvoří hojnost, která by vás 

naplňovala. 

VZTAHY A BLÍZKOST 

Možná žijete v partnerství, ale cítíte se sami. Nebo stále hledáte vztah, ale nedaří se. Opakují se 

podobné vzorce: dáváte hodně, nedostáváte zpět. Máte pocit, že se druhým přizpůsobujete, ale 

nikdo se nepřibližuje k vám. Není to tím, že byste byli špatní. Možná jste jen příliš dlouho 

zapomínali na sebe. 

A V HLOUBCE TOHO VŠEHO? 

Pocit, že vám život protéká mezi prsty. Že se vlastně nic neděje – a přitom se ztrácíte. Jako byste 

čekali, až to konečně začne. A ono nic. 

 

  



 

 PROČ SE TO DĚJE? 

 
• Protože nás nikdo neučil, jak žít podle sebe. 

Učili nás být hodní, výkonní, přijatelní. 

Ale neučili nás být opravdoví.  

• Protože jsme převzali cizí příběh. 

Snažíme se splnit očekávání – rodičů, společnosti, Instagramu, „rozumu“. A někde cestou 

jsme zapomněli, co je naše. 

• Protože se bojíme chtít. 

Když nevíme, jestli máme právo na štěstí, raději si ho ani nepřejeme. Učíme se být vděční 

za drobky. Ale vděčnost není o tom, že se smíříme. Je o tom, že jdeme dál – s láskou k 

sobě. 

CO S TÍM? 

Změna nezačíná tím, že všechno zahodíte. Začíná tím, že se zastavíte. A dovolíte si jednu 

myšlenku: „Možná to jde i jinak.“ 

ZKUSTE TEĎ TŘI MALÉ KROKY: 

1. Napište si: Jak by vypadal můj ideální den? 

Bez cenzury. Kde byste byli, co byste cítili, s kým byste byli? Co byste dělali? 

Nemusí to být reálné. Jen pravdivé. 



 

2. Zeptejte se sami sebe: Kde si to teď nedovoluju? 

Co vám brání? Strach? Loajalita? Soudy? Pocit, že „nemůžu“? Jen to pojmenujte. 

3. Udělejte jednu malou věc jinak. 

Jděte na procházku, místo dalšího scrollování. Napište si tři věty pravdy. Nebo si jen dovolte 10 

minut v tichu – bez tlaku, že musíte být „užiteční“. 

 

 

     CHCETE ZAČÍT OPRAVDU ŽÍT SVŮJ ŽIVOT?      

Připravila jsem pro vás třídenní kurz „3 kroky k naplněnému životu“, který pomohl už tisícům lidí 

vrátit se zpět k sobě. Je to jemná, ale hluboká cesta zpátky k vašemu bodu B – tomu, co je 

opravdu vaše. 

Během tří dnů si: 

– ujasníte, co je opravdu vaše, 

– přestanete dělat věci jen proto, že „se mají“, 

– a vykročíte vstříc životu, který vás naplňuje – ne vysává. 

Je to jemná, ale hluboká práce. Žádná revoluce, jen návrat k sobě. 

 

PODÍVEJTE SE NA KURZ A UDĚLEJTE PRVNÍ KROK. PRÁVĚ TEĎ. 

 

https://nataliabykova.cz/3k/3k-lg/

